
Protokół nr LXXV/23 

z sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VI kadencji 

odbytej w dniu 19 grudnia 2023 r. w godz. od 13.30 do 15.40 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie, p. 30 

 

*    *    * 

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - otwieram obrady  Sesji Rady Powiatu Jarocińskiego 

VI Kadencji na wniosek Zarządu Powiatu. Witam Panie i Panów Radnych  oraz wszystkich 

zaproszonych  gości. Sprawdzimy obecność. W tym celu proszę o naciśnięcie ikony kworum 

w systemie esesja i zaznaczenie swojej obecności. Informuję na podstawie listy obecności, że 

rada jest władna do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. Ponadto 

w posiedzeniu uczestniczą: pani Katarzyna Szymkowiak Wicestarosta, pan Jacek Jędrzejak, 

Skarbnik Powiatu, pan Tomasz Kuderski radca prawny, Ireneusz Lamprecht Sekretarz 

Powiatu. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

1. Tomasz Bandyk 

2. Janusz Barański 

3. Marta Bierła 

4. Agnieszka Borkiewicz 

5. Lidia Czechak 

6. Mirosław Drzazga 

7. Andrzej Dworzyński 

8. Teodor Grobelny 

9. Jacek Jędraszczyk 

10. Elżbieta Kostka 

11. Stanisław Martuzalski 

12. Karol Matuszak 

13. Janina Nicke 

14. Mariusz Stolecki 

15. Hanna Szałkowska 

16. Jan Szczerbań 
17. Michał Urbaniak 

18. Mateusz Walczak 

19. Julian Zegar 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Porządek obrad 75 sesji Rady Powiatu został 

Państwu podany w zawiadomieniach o zwołaniu sesji w programie e-sesja. Informuję, że 

Zarząd wniósł: 

- autopoprawki do projektów uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego  

- zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2023 – 2030  

- zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r. 

- autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024-2030, 

- autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia budżetu 

Powiatu Jarocińskiego na 2024 rok  

Czy są jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Stwierdzam, że Rada przyjęła porządek obrad 75 sesji Rady Powiatu. 



Ad. pkt.2.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Przyjęcie protokołu z obrad LXXIV sesji Rady 

Powiatu. 

Protokół z 74 sesji Rady Powiatu był wyłożony do wglądu w Starostwie Powiatowym, 

w Biurze Rady – p. 22 w godzinach urzędowania oraz udostępniony w programie esesja. Do 

dnia sesji nie wpłynęły do niego żadne poprawki i uzupełnienia. Stwierdzam, że Rada przyjęła 

protokół z obrad z 74  sesji Rady Powiatu VI kadencji.  

 

Ad. pkt. 3.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - „Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu 

po 74 sesji Rady Powiatu” zostało zamieszczone w programie esesja. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 1 oraz lista spotkań załącznik nr 2. Proszę o zabranie głosu p. Starostę Lidię 
Czechak. 

 

P. L. Czechak, Starosta - Szanowny panie przewodniczący, szanowni państwo radni, 

w okresie między sesjami odbyliśmy cztery posiedzenia Zarządu. Do wglądu mają państwo 

listę również spotkań z tego okresu. To jest dość intensywny czas ze względu na to, że 

kończymy jeszcze w tym roku wiele inwestycji, ale wszystkie dzięki zmianie warunków 

atmosferycznych liczymy na to, że uda nam się doprowadzić do końca. Jeżeli mają oczywiście 

państwo jakieś pytania, to bardzo serdecznie zapraszam do ich zadawania i jednocześnie 

chciałam podziękować, bo dzisiaj w imieniu państwa radnych jedziemy również do Domu 

Dziecka do Góry i te osoby, które przekazały na Dom Dziecka, kupiliśmy im vouchery do 

Rossmana oraz kupiliśmy im wejście na kręgielnię. Także bardzo państwu serdecznie za ten 

gest w imieniu naszych dzieci dziękuję. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - czy ktoś z Państwa radnych pragnie zabrać głos 

w sprawie przedłożonego sprawozdania ?  

Nie widzę. Sprawozdanie zostało przez Wysoką Radę przyjęte.  

 

Ad. pkt. 4.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego 

Rady Powiatu oraz Radnych po LXXIV sesji Rady Powiatu. Miałem przyjemność uczestniczyć 
w dwóch wigiliach. Pierwsza wigilia w Górze, druga wigilia w Zalesiu. Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chce coś dodać?  

 

Radny T. Grobelny – jako wiceprzewodniczący Rady uczestniczyłem również w zebraniu tym 

noworocznym Polskiego Towarzystwa Turystyczno-Krajoznawczego i PTTK bardzo dziękuję 
za przyszłoroczne dofinansowanie rajdów, tu z góry, że chcieli przekazać. Dziękuję. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Bardzo dziękuję. Moi drodzy, w tym momencie 

ogłaszam przerwę w obradach, podczas której posiedzenie odbędą komisje stałe rady w celu 

zaopiniowania projektów uchwał oraz autopoprawek do projektów uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie ustalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiat Jarocińskiego na 

lata 2024-2030 oraz autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

ustalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024. Panie Karolu, panu oddaję głos, 

przewodniczącemu komisji budżetu. 

 
Po przerwie. 

 

 



Ad. pkt. 5.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024- 2030. Projekt uchwały został udostępniony radnym w programie 

e-sesja w ustawowym terminie. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Proszę p. Jacka Jędrzejaka, Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, przygotowałem krótką prezentację 
w zakresie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2030. Pozytywnie 

zaopiniowany przez poszczególne komisje oraz przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Nie 

było potrzeby wydłużania WPF-u na lata kolejne, ponieważ wszystkie wskaźniki spełniamy 

i nie ma konieczności wydłużania spłat poszczególnych kredytów przez Powiat Jarociński. Tak 

jak mówiłem, przekazaliśmy projekt Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Został on 

zaopiniowany pozytywnie przez Rio. W zakresie spełnienia wskaźników wynikających 

z artykułu 242, tak jak widać z wykresu, te wskaźniki są przez powiat jarociński w całym 

okresie trwania prognozy spełnione, zarówno przed autopoprawką, jak i po rozliczeniu danych 

wynikających z autopoprawki. Spełnione również są wskaźniki spłaty zobowiązań, które 

wynikają z artykułu 243 dotyczące relacji spłat w danym roku budżetowym do dopuszczalnego 

limitu spłaty zobowiązań ustalonej dla powiatu jarocińskiego w każdym roku prognozy w 

latach 2024-2030. Jak to planowane zadłużenie na koniec danego roku budżetowego wygląda? 

Możemy na tym wykresie zobaczyć. Widzimy, że na rok 2024 zadłużenie powiatu na koniec 

roku planowane wyniesie nieco ponad 12%. To jest bardzo stabilne, bardzo niskie zadłużenie, 

które nam tutaj nie utrudnia absolutnie działalności i możliwości spłaty naszych zobowiązań. 
Podobna wartość będzie po wprowadzeniu autopoprawek do budżetu i ostateczne spłaty 

następują do roku 2030, czyli do końca trwania prognozy. Jeżeli chodzi o poręczenia udzielone 

przez powiat jarociński, to przewidywane obciążenia powiatu na koniec każdego roku 

budżetowego wynikające z wykonania przedstawia niniejszy wykres. To są poręczenia, które 

Powiat Jarociński udzielał szpitalowi, spółce powiatowej. Poręczeń nie wlicza się do długu, ale 

obciążają one wskaźniki obsługi zadłużenia. Wydatki na poręczenia w latach 2024-2030 to 

jeszcze kwota blisko 9,9 mln zł. Jak Państwo wiecie, te poręczenia są przez szpital regularnie 

spłacane, zgodnie z harmonogramami, też częściowo przy współfinansowaniu powiatu. Często 

byłem pytany do kiedy, które poręczenia. W tej chwili mamy pięć poręczeń: z roku 16 dwa, 

z 17 jedno, oraz z 20 i z 23. Macie Państwo wtedy wskazane czego dotyczyły, na jakie kwoty 

i do kiedy będą jeszcze trwały. Podsumowując sytuacja finansowa powiatu jarocińskiego jest 

stabilna, wskaźniki obsługi zadłużenia nie są zagrożone pomimo tych udzielonych poręczeń 

i pomimo nieznacznego zadłużenia powiatu, nie ma tutaj zagrożenia dla płynności finansowej 

powiatu. Znaczący wpływ też na tak dobry wynik finansowy powiatu, który wynika z WPF-u, 

mają dodatkowe pozyskiwane przez powiat jarociński środki, nie tylko w roku 24, ale też w 

roku 23, w roku 22. Wystarczy powiedzieć, że w styczniu 2023 roku dochody powiatu wyniosły 

nieco ponad 127 milionów złotych, na rok 2024 to jest już 140 milionów złotych, czyli to jest 

prawie 11% wzrostu. To też pozytywnie wpływa na poziom wskaźników obsługi zadłużenia. 

Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia, to mamy ich sporo, jak na powiatowe warunki. Będziemy 

w przyszłym roku realizować 16 przedsięwzięć, kontynuować 12, 4 rozpoczynamy nowe. To 

są w większości przedsięwzięcia o bardzo dobrym wskaźniku współfinansowania. Dzięki 

pozyskanym środkom przez powiat, zarówno z budżetu państwa, z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, z Rządowego Funduszu Polski Ład, programu odbudowy zabytków, udaje się 
realizować tak dużą ilość inwestycji czy wydatków bieżących, a to też pozytywnie wpływa na, 

tak jak mówiłem, na wskaźniki. Dziękuję bardzo. Tak, pomimo, pomimo tego, że już 
udzieliliśmy tyle poręczeń, wydawałoby się dużo, czy mamy zaciągnięte zadłużenie, to te 

wszystkie wskaźniki dotyczące zadłużenia powiatu nie są zagrożone. 



Ad. pkt. 6.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego. 

Proszę p. Jacka Jędrzejaka, Skarbnika Powiatu o przedstawienie opinii RIO. Opinia stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni Państwo, otrzymaliśmy uchwałę składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2023 roku, 

numer 3, łamane przez 0957, łamane przez 247, łamane przez 2023. W sprawie opinii o 

projekcie wieloletniej prognozy finansowej powiatu jarocińskiego na lata 2024-2030 skład 

orzekający Izby w składzie przewodniczący Dorota Wierzbicka, członkowie Małgorzata 

Łuczak, Barbara Dymkowska o przedłożonym przez zarząd powiatu jarocińskiego projekcie 

WPF na lata 2024-2030 wyraził opinię pozytywną wraz z uzasadnieniem. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 7.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju. 

 

Radny K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Panie przewodniczący, 

Wysoka Rado Komisja Budżetu i Rozwoju Rady Powiatu Jarocińskiego na swoim posiedzeniu 

w dniu 8 grudnia 2023r. w obecności przewodniczących Komisji stałych pozytywnie 

zaopiniowała przedłożony projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na 

lata 2024-2030. 

Jednocześnie Komisja podjęła następujące wnioski do projektu budżetu powiatu 

Jarocińskiego na 2024 rok: 

- wniosek radnej Janiny Nicke o wsparcie finansowe w kwocie 1.000 zł na organizację 
Jubileuszu 15-lecia Stowarzyszenia na rzecz wsi Roszków – wykonanie pamiątkowego 

jubileuszowego zdjęcia Stowarzyszenia. Finansowanie ze środków w ramach rozdziału 75075 

§ 4300, 

- wniosek radnego Teodora Grobelnego o zwiększenie dofinansowania do 3000 zł dla PTTK 

w Jarocinie na dofinansowanie 62 Ogólnopolskiego Rajdu Mickiewiczowskiego do Śmiełowa 

dla młodzieży. Finansowanie z rozdziału rezerwy ogólnej 75818 z § 4810 z przeznaczeniem na 

rozdział 92695§ 4210 w kwocie 2.000 zł i  na § 4300 – 1.000 zł.  

- wniosek radnego Teodora Grobelnego o zwiększenie dofinansowania do 1500 zł dla PTTK 

na organizację „Rajdu pod Parasolami" na Ziemi Jaraczewskiej. Finansowanie z rozdziału 

rezerwy ogólnej 75818 z § 4810 z przeznaczeniem na rozdział 92695§ 4210 w kwocie 1.000 zł 

i  na § 4300 – 500 zł.  

- wniosek radnego Juliana Zegara o realizację przejścia dla pieszych na ul. Jarocińskiej 

w Cielczy w kwocie 12.000 zł z rozdziału 60014 § 4300 na rozdział 60014 § 6050. 

 

Ad. pkt. 8.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami do 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024- 2030.i ich przegłosowanie. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – autopoprawki Nr 1 i Nr 2 do projektu uchwały Rady 

Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024- 2030 omawiałem na posiedzeniu Komisji w przerwie sesji. 

Autopoprawki stanowią złącznik nr 5 i nr 6 do protokołu.  

 



P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – czy ktoś zabierze głos w sprawie wniesionych 

autopoprawek? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” zaakceptowaniem autopoprawek nr 1 do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego 

na lata 2024- 2030 ? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że autopoprawki nr 1 zostały przez Wysoką Radę przyjęte.  

 

Głosowano w sprawie: nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. Nr 1.  

 
Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – czy ktoś zabierze głos w sprawie wniesionych 

autopoprawek? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” zaakceptowaniem autopoprawek nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego 

na lata 2024- 2030 ? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że autopoprawki nr 2 zostały przez Wysoką Radę przyjęte.  

 

Głosowano w sprawie: nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. nr 2.  

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

Ad. pkt. 9. 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

ustalenia Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie 

Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024- 2030 ? Kto jest „przeciw”? Kto „się 
wstrzymał” od głosu? W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Jarocińskiego na lata 2024- 2030 została przez Wysoką Radę podjęta.  

 



Głosowano w sprawie: Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030 wraz z uzasadnieniem. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

LXXV/426/23 

 

Ad. pkt. 10.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. wraz z uzasadnieniem Projekt 

uchwały został udostępniony radnym w programie e-sesja w ustawowym terminie. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Projekt budżetu powiatu na 2024 rok przedstawi P. Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni Państwo, tutaj mam też prezentację w związku 

z tym, że praca nad budżetem już odbywała się na komisjach. to najważniejsze informacje 

dotyczące budżetu powiatu na rok 2024, to jest ta wersja pierwotna. I tak jak mówiłem, projekt 

budżetu też został przedłożony Wysokiej Radzie, też był opiniowany, też trwała nad nim praca. 

Został również przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu i został pozytywnie 

zaopiniowany przez Wysoką Izbę. Jeżeli chodzi o dochody powiatu na rok 2024, to 

przekraczają one nieznacznie 140 milionów 360 tysięcy złotych, z czego dochody majątkowe 

to jest blisko 19 milionów złotych, a dochody bieżące blisko 122 miliony złotych. Wydatki 

ogółem stanowią kwotę ponad 138 300 000 zł, z czego na wydatki majątkowe będzie kwota 

przeznaczona 22 550 000 zł, a na wydatki bieżące 115 750 000 zł. Budżet będzie 

współfinansowany też przychodami w kwocie milion pięćset dwadzieścia tysięcy złotych. Na 

te przychody będą składać się pożyczki spłacane przez spółkę Szpital Powiatowy w Jarocinie. 

To jest blisko pięćset siedemdziesiąt tysięcy w przyszłym roku oraz będzie finansowanie z 

rachunków lokat założonych w bieżącym roku. Ta lokata już jest założona. Na rok dwa tysiące 

dwudziesty czwarty przewidujemy dziewięćset pięćdziesiąt tysięcy złotych. Natomiast jeżeli 

chodzi o rozchody powiatu na rok 2024, to następuje spłata obligacji oraz kredytów. Obligacje 

wyemitowane w latach 2015-2017 do spłaty na przyszły rok to jest 900 tys. zł. Kredyt z 2018 

roku to jest 2,16 mln zł. z 2021 roku 360 tys. zł i planowany do zaciągnięcia jeszcze w tym 

roku kredyt spłata w przyszłym roku 160 tys. zł. W związku z tymi danymi dotyczącymi 

dochodów i wydatków budżetu, na przyszły rok jest zaplanowana nadwyżka budżetu, która 

wyniesie ponad 2,6 mln zł i ona w całości będzie przeznaczona na sfinansowanie spłaty 

kredytów i obligacji. Wydatki majątkowe w przyszłym roku w kwocie ponad 22,5 mln zł będą 
dotyczyły dróg powiatowych, to jest ponad 20 mln zł. Administracji powiatowej to jest nieco 

ponad 30 tys. zł. Oświaty, podobna kwota ochrony zabytków, blisko 0,5 mln zł. Jeżeli byśmy 

spojrzeli na strukturę dochodów powiatowych w przyszłym roku, to te dochody, przede 

wszystkim to jest subwencja oświatowa, niecałe 50%, ale też dochody majątkowe z 

pozyskanych środków przede wszystkim z Polskiego Ładu, dochody powiatu z PIT-u, z CIT-

u, dotacji i środków na zadania bieżące oraz pozostałe dochody bieżące. Jeżeli chodzi o 

strukturę rodzajową wydatków, to tutaj blisko 60% to są wydatki dotyczące wynagrodzeń, 



nieco ponad 16% wydatki majątkowe, poręczenia blisko 3%, obsługa długu niecały 1%, dotacje 

dla jednostek publicznych i niepublicznych nieco ponad 4%, świadczenia dla rzecz osób 

fizycznych blisko 2% i poręczenia blisko 3%. Natomiast jeżeli byśmy patrzyli na strukturę 
wydatków, jak ona się przekłada na poszczególne kierunki, no to edukacja 45%, obsługa długu 

publicznego około 4%, bezpieczeństwo publiczne nieco ponad 4%, administracja blisko 9%, 

geodezja kartografia nieruchomości nadzór blisko 2%, drogi 17%, rolnictwo, leśnictwo, 

ochrona środowiska około 0,3%, kultura i kultura fizyczna 0,9%, pomoc społeczna, polityka 

społeczna, rodzina to jest około 16%, ochrona zdrowia blisko 1,5% i tak jak mówiłem edukacja 

około 46%. Nadwyżka budżetu na przyszły rok w wartości 2,61 mln zł zostanie w całości 

przeznaczona na spłatę obligacji i kredytów. Nadwyżka operacyjna w przyszłym roku wyniesie 

6,2 mln zł. Wydatki na drogach powiatowych, przede wszystkim Jaraczewo, Gola, Niedźwiady, 

12 150 000 zł. W Mieszkowie przebudowa chodnika, 246 500 zł. Przebudowa drogi Stęgosz-

Chrzan, 609 000 zł. Wojciechowo-Łobzowiec, 627 000 zł. Druga edycja do budowy 

chodników, ponad 1 136 000 zł. Druga edycja do budowy ścieżek rowerowych, ponad 2 616 

000 zł. ulica Piastowska, ulica Bolesława Śmiałego 194 tys. ulica Powstańców Wielkopolskich 

w Kotlinie 306 tys. Dokumentację 1 mln zł i do budowa ścieżek rowerowych trzecia edycja 

ponad 1 mln 131 tys. Jeżeli chodzi o szpital, to środki zostały też zabezpieczone. Na poręczenia 

to jest blisko 3 mln 800 tys. zł. I są środki zabezpieczone na karetkę specjalistyczną, cztery 

inkubatory, ultrasonograf, łóżeczka, kardiomonitory, holter. Tu jest współfinansowanie 

Polskim Ładem oraz udział powiatu. Łącznie tych środków to jest blisko 5 milionów 800 

tysięcy złotych. To są najważniejsze informacje o budżecie. Bardzo proszę o zaopiniowanie. 

 

Ad. pkt. 11. 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie opinii 

Komisji Stałych o przedłożonym projekcie budżetu powiatu na 2024 rok. 

 
Radny K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju – Komisja Budżetu 

i Rozwoju Rady Powiatu Jarocińskiego na swoim posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2023r. 

w obecności przewodniczących Komisji stałych pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt 

budżetu powiatu na 2024 rok. 

Jednocześnie Komisja podjęła następujące wnioski do projektu budżetu powiatu 

Jarocińskiego na 2024 rok: 

- wniosek radnej Janiny Nicke o wsparcie finansowe w kwocie 1.000 zł na organizację 
Jubileuszu 15-lecia Stowarzyszenia na rzecz wsi Roszków – wykonanie pamiątkowego 

jubileuszowego zdjęcia Stowarzyszenia. Finansowanie ze środków w ramach rozdziału 75075 

§ 4300, 

- wniosek radnego Teodora Grobelnego o zwiększenie dofinansowania do 3000 zł dla PTTK 

w Jarocinie na dofinansowanie 62 Ogólnopolskiego Rajdu Mickiewiczowskiego do Śmiełowa 

dla młodzieży. Finansowanie z rozdziału rezerwy ogólnej 75818 z § 4810 z przeznaczeniem na 

rozdział 92695§ 4210 w kwocie 2.000 zł i  na § 4300 – 1.000 zł.  

- wniosek radnego Teodora Grobelnego o zwiększenie dofinansowania do 1500 zł dla PTTK 

na organizację „Rajdu pod Parasolami" na Ziemi Jaraczewskiej. Finansowanie z rozdziału 

rezerwy ogólnej 75818 z § 4810 z przeznaczeniem na rozdział 92695§ 4210 w kwocie 1.000 zł 

i  na § 4300 – 500 zł.  

- wniosek radnego Juliana Zegara o realizację przejścia dla pieszych na ul. Jarocińskiej 

w Cielczy w kwocie 12.000 zł z rozdziału 60014 § 4300 na rozdział 60014 § 6050. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Wysoka Rado 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu Jarocińskiego na swoim posiedzeniu 

w dniu 27 listopada 2023 r. pozytywnie, 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedłożony 



projekt budżetu powiatu na 2024 rok w zakresie działania Komisji. Komisja i nie podjęła 

żadnych wniosków. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury - Wysoka Rado Komisja 

Edukacji i Kultury Rady Powiatu Jarocińskiego na swoim posiedzeniu w dniu 29 listopada 

2023 r. pozytywnie 6 głosami „za” zaopiniowała przedłożony projekt budżetu powiatu na 2024 

rok w zakresie działania Komisji. Komisja nie podjęła żadnych wniosków. 
 
P. T. Bandyk, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Jarocińskiego na swoim posiedzeniu w dniu 

28 listopada 2022 r. pozytywnie 4 głosami „za” zaopiniowała przedłożony projekt budżetu 

powiatu na 2023 rok w zakresie działania Komisji. Komisja nie podjęła żadnych wniosków.  
 

Ad. pkt. 12.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej: o projekcie budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 rok, o możliwości 

sfinansowania deficytu przez Powiat Jarociński. Proszę p. Jacka Jędrzejaka, Skarbnika Powiatu 

o przedstawienie opinii RIO. Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni Państwo, Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Poznaniu 14 grudnia bieżącego roku w uchwale w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej powiatu jarocińskiego na 2024 rok w składzie orzekającym przewodniczący Dorota 

Wierzbicka, członkowie Małgorzata Łuczak, Barbara Dymkowska, wyraziła o przedłożonym 

przez zarząd Powiatu jarocińskiego projekcie uchwały budżetowej na rok 2024 opinię 
pozytywną wraz z uzasadnieniem, które macie państwo w materiałach dołączone. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 13.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Przedstawienie wraz z uzasadnieniem stanowiska 

Zarządu Powiatu w sprawie opinii Komisji, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

i wniosków budżetowych radnych. 

 

P. L. Czechak, Starosta - Szanowny panie przewodniczący, na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 

2023 roku Zarząd Powiatu Jarocińskiego zapoznał się z pozytywną opinią Komisji Stałych 

Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie projektu budżetu powiatu na 2024 rok. Na posiedzeniu 

w dniu 14 grudnia Zarząd Powiatu Jarocińskiego zapoznał się z uchwałami składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyrażającymi pozytywną opinię dotyczącą 
projektu wieloletniej prognozy finansowej powiatu jarocińskiego na lata 2024-2030 oraz 

projektu budżetu powiatu jarocińskiego na rok 2024. Zarząd szczegółowo przeanalizował 

uwagi RIO do projektu WPF-u na lata 2024-2030 z autopoprawkami do ustalenia wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu jarocińskiego na lata 2024-2030 oraz do projektu uchwały Rady 

Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia budżetu powiatu na rok 2024. Do zarządu powiatu 

wpłynęło 25 wniosków radnych, pana Jana Szczerbania, pana Mirosława Drzazgi, pani Elżbiety 

Kostki oraz pana Michała Urbaniaka. Część z tych wniosków została pozytywnie od razu ujęta 

w projekcie, część radni zostali poinformowani, że ze względu na niemożliwości finansowe 

sprostania aż tylu projektom. Wniosek został lub nie ujęty, lub w części ujęty, lub będzie 

podlegał analizie. To będzie zależało od tego, jakie środki finansowe będzie miał możliwość, 
żeby powiat pozyskał jeszcze w 2024 roku. Ponadto Komisja Budżetu i Rozwoju w dniu 8 

grudnia zostały zgłoszone cztery wnioski: radnej Janin Nicke o wsparcie finansowe, wniosek 

pana radnego Teodora Grobelnego o zwiększenie dofinansowania, wniosek radnego Teodora 

Grobelnego o kolejne zwiększenie dofinansowania oraz wniosek pana Juliana Zegara jako 



wkład do realizacji przejścia dla pieszych na ulicy Jarocińskiej w Cielczy. Wszystkie wnioski 

zostały przez zarząd pozytywnie rozpatrzone. Bardzo proszę, no państwa radnych, 

przedkładamy Wysokiej Radzie projekt budżetu powiatu 2024 wraz z autopoprawkami. 

Prosimy o ich uchwalenie. Uważamy, że budżet jest bardzo dobry. Jeszcze nigdy nie mieliśmy, 

żebyśmy już wchodzili w ten rok i już mieli na wydatkach majątkowych ponad 22 miliony. My 

zawsze wchodziliśmy z troszeczkę mniejszymi wydatkami majątkowymi. Mamy w planach 

również osiem projektów, które chcielibyśmy również realizować, ale będzie to zależało od 

możliwości pozyskiwania również środków zewnętrznych, ale te, które już państwo mają, to to 

są środki, które zostały nam przyznane już w 2023 roku, ale z realizacją na rok 2024. Także 

uważam, że budżet jest skonstruowany bardzo dobrze. Mamy bardzo minimalne zadłużenie. 

Jesteśmy jednym z nielicznych powiatów, które nie mają deficytu, nie zaciąga kredytów. 

Oczywiście nie wiemy jeszcze, co będzie z projektem budowy warsztatów. My, tak jak państwo 

wyrazili zgodę, złożymy ten projekt, no ale wiemy, że w tym roku ma być rozstrzygnięcie. 

Jeżeli uzyskamy dofinansowanie, no to też będziemy realizować duży projekt oświatowy od 

tego roku, ale to już będzie zależało od decyzji jakby instytucji tutaj zewnętrznych. Uważam, 

że projekt jest bardzo dobrze i bardzo proszę państwa radnych o pozytywne zaopiniowanie. My 

postaramy się, aby on jeszcze został tutaj zwiększony i zadowolił jakby tutaj całą Radę. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Bardzo dziękuję pani Starosto. 

 

Ad. pkt. 14.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. i ich 

przegłosowanie. Poproszę o zabranie głosu p. Skarbnika, Jacka Jędrzejaka.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – autopoprawki Nr 1 i Nr 2 do projektu uchwały Rady 

Powiatu Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

omawiałem na posiedzeniu Komisji w przerwie sesji. Autopoprawki stanowią złącznik nr 9 i nr 

10 do protokołu.  

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – czy ktoś zabierze głos w sprawie wniesionych 

autopoprawek? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” zaakceptowaniem autopoprawek nr 1 do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. ? Kto jest 

„przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że autopoprawki nr 1 zostały przez Wysoką Radę przyjęte.  

 

Głosowano w sprawie: Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. 

Nr 1.  

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 



P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – czy ktoś zabierze głos w sprawie wniesionych 

autopoprawek? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych 

w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” zaakceptowaniem autopoprawek nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. ? Kto jest 

„przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że autopoprawki nr 2 zostały przez Wysoką Radę przyjęte.  

 

Głosowano w sprawie: Dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie. 

Nr 2.  

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

Ad. pkt. 15.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Głosowano w sprawie: Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Janina Nicke, 

Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał Urbaniak, Julian Zegar 

PRZECIW (1) Stanisław Martuzalski NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

LXXV/427/23 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - W tym momencie ogłaszam 5 minut przerwy 

w obradach.  

 

P. L. Czechak, Starosta – pragnę bardzo serdecznie podziękować radnym. Uważam, że 

budżet, możemy być z niego dumni. Jesteśmy jednym z lepszych powiatów na pewno w kraju. 

Wysoko podnieśliśmy się. No zresztą najlepszym, przepraszam. Najlepszym. Ma rację Jacek, 

bo jesteśmy jedynym, który nie będzie miał deficytu, tylko będzie miał nadwyżkę. No to jest 

naprawdę bardzo duży nasz Wspólny sukces, jesteśmy z niego niezwykle dumni. I jeszcze 

druga dobra informacja, wyjdziemy na zero w szpitalu, ponieważ otrzymaliśmy ponownie 

zwiększenie ryczałtu oraz otrzymaliśmy środki za akredytację także w szpitalu. Również to 

będzie wielki sukces naszego zarządu i naszej kadencji, że przez te 5 lat udało nam się wyjść 
na zero, jeżeli chodzi o sytuację i wyniki finansowe w szpitalu. Także bardzo państwu radnym 

dziękuję. Możemy być wszyscy razem wspólnie dumni. Znaczy pani starosto bardzo pięknie. 



Jednak jestem też pod wrażeniem pracy zarządu, bo naprawdę ta kadencja nasza kończąca to 

jest pasmo sukcesów i to wszystko wasza praca wspólna. Dziękuję. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – wznawiam obrady po przerwie. 

 

Ad. pkt. 16.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej Uchwałę nr LXX/422/23 Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 29 

listopada 2023 r. w sprawie ustanowienia nagród oraz wyróżnień sportowych. Projekt 

uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 11do protokołu. Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały? Nie widzę. 
Proszę o opinię Komisji 

 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury - Wysoka Rado komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca Uchwałę nr LXX/422/23 Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie ustanowienia nagród oraz wyróżnień sportowych. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

 

LXXV/428/23 

Ad. pkt. 17.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital 

Powiatowy w Jarocinie” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, 

pokrycia podwyższonego kapitału zakładowego wkładem pieniężnym oraz objęcia przez 
Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w Spółce. Projekt uchwały radni 

otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały?  

Radny A. Dworzyński – w jakiej wysokości jest wkład pieniężny na podwyższenie kapitału?  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - 233.000,00 zł. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Proszę o opinie Komisji. 



P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu - Panie Przewodniczący, Wysoka Rada 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Wysoka Rado 

komisja zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy w Jarocinie” 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia podwyższonego 

kapitału zakładowego wkładem pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich 

nowoutworzonych udziałów w Spółce. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

LXXV/429/23 

 

Ad. pkt. 18.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2023 – 2030 wraz z autopoprawkami. Projekt 

uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 14 do protokołu. Czy ktoś 
chciałby zabrać głos do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę o opinię Komisji 

 
P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu - Panie Przewodniczący, Wysoka Rada 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2023 - 2030. autopoprawki.  

 



Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2023 - 2030. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

LXXV/430/23 

 

Ad. pkt. 19.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego 

na 2023 r. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 16 do 

protokołu. Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały? Nie widzę. Proszę o opinie 

Komisji 

 
P. K. Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu - Panie Przewodniczący, Wysoka Rada 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Wysoka Rado 

komisja zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury - Wysoka Rado komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. T. Bandyk, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 



P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r. 

autopoprawki  

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 

elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta.  

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ZA (14) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Andrzej Dworzyński, Teodor Grobelny, Elżbieta Kostka, Stanisław Martuzalski, Karol 

Matuszak, Janina Nicke, Mariusz Stolecki, Hanna Szałkowska, Jan Szczerbań, Michał 

Urbaniak BRAK GŁOSU (1) Julian Zegar NIEOBECNI (4) Janusz Barański, Agnieszka 

Borkiewicz, Jacek Jędraszczyk, Mateusz Walczak 

 

LXXV/431/23 

 

Ad. pkt. 20.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad. pkt. 21.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Ad. pkt. 22.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny T. Grobelny - Szanowni radni, ja już tutaj w międzyczasie w przerwie między jedną 
częścią sesji, a drugą rozmawiałem z panią starostą, ale zwrócę jeszcze uwagę na jedną rzecz. 

Panie Janku, jak jedziemy dwunastką w stronę Jaraczewa i skręcamy w lewo na Nosków, I jest 



to zakręt w lesie całkowicie ciemny. Tak ciemny, że wszyscy, którzy jadą do nas, chcą 
przyjechać do Noskowa na Cerekwicę Rusko, pomijają tam ten zakręt. Prawda? I jadą w stronę 
Góry, dopiero dzwonią, gdzie jest ten zakręt w lewo? No faktycznie jest nieoświetlony. Ja 

historię tego przedstawiam, że już nie pamiętam, czy to było za moich jeszcze czasów, czy za 

panią starostę, do Generalnej żeśmy wnioski stosowali, żeby to oświetlić. No największą 
przeszkodą wtedy był brak prądu. Teraz już chyba nie jest, bo można jakieś LED-y postawić, 
jakieś tam fotowoltaiczne panele. W związku z powyższym będę jednak bardzo prosił tutaj 

zarząd o to, żeby jeszcze poczynić starania i przypomnieć Generalnej Dyrekcji, żeby być może 

jednak przychyliła się do tego wniosku i jakąś lampę na tym skrzyżowaniu w tym ciemnym 

lesie, prawda, oznaczającym ten zakręt w lewo postawić. Bo dlatego, że naprawdę wszyscy się 
tam mylą, jadą dalej niepotrzebnie i jest to I jeszcze, no to jest na Nosków przede wszystkim 

w lewo, na Roszków Nosków, no. Ale jeszcze do tego doszła teraz tam wyjazd z tej ścieżki 

rowerowej, no jest po tej stronie, czy po tej, no jest po tej już, nie? I faktycznie, jeśli rowerzysta 

jeszcze z tej ścieżki przejeżdża w poprzek, to tym bardziej nie widać go tam. No naprawdę jest 

ciemno. Być może jakieś jeszcze działania by należało podjąć, żeby ta generalna ewentualnie 

nam przechyliła się tutaj i postawiła jakąś lampę prawooświetlającą przynajmniej, 

sygnalizującą, że tam jest właśnie skręt w lewo na Roszków. Nie no, to jest to pierwsze. 

Obiecałam panu radnemu, że złożymy wniosek. Bardzo bym był wdzięczny, pani starosto. 

Jeszcze bym miał drugie, zanim pan Stanisław tu dopowie coś jeszcze. Gdy się z kolei z tej 

ścieżki rowerowej w stronę Roszkowa, w stronę Dąbrowy, skręca w lewo na ten zalew, no tam 

dziwnym zbiegom okoliczności nie jest przepust drożny. Każdej zimy leci tam, cieknie woda 

przecież przy tej drodze, można tam przejechać. Cały czas tam jest i jest rozlewisko jakieś, 
a jak jest mróz, to jest lodowisko. Także też prosiłbym o interwencję i być może udrożnić ten 

przepust przy tym zjeździe z tej ścieżki rowerowej w stronę zalewu. To są takie moje dwie 

serdeczne prośby do Zarządu do referatu dróg żeby tymi sprawami się zająć  wiem że pan 

Stanisław chciał coś dopowiedzieć na temat  skrętu na Nosków. no proszę, panie Stanisławie, 

z tym skrętem, proszę. 
 

Radny St. Martuzalski - Właśnie słucham, szukam w głowie, co ja chciałem powiedzieć, bo 

pan przewodniczący powiedział, że coś mam powiedzieć. Nie. Bardzo rozsądny wniosek ze 

strony pana starosty Teodora. Natomiast ja chciałem go rozszerzyć. Słuchajcie, jesteśmy 

w takiej okresie pory roku, nie innej, wcześniej zapada ciemność, bardzo często jest szaruga, 

opady deszczu, śniegu, z deszczem czasami jeszcze. I w miejscach, w których przy drogach 

powiatowych są przejścia dla pieszych, wnioskuję, aby zarząd dokonał przeglądu tych miejsc 

przejść dla pieszych i w przyszłym budżecie, co prawda nie ma tego w tym budżecie, który 

został przegłosowany, natomiast przebudować, wybudować oświetlenia tych przejść. 
Słuchajcie, naprawdę za chwilę będzie mnóstwo, mnóstwo, oby nie. Nikt sobie tego nie życzy, 

ale to jest zagrożenie, że mogą powstać naprawdę przykre sytuacje, gdzie kierowcy nie ze 

swojej winy mogą kogoś potrącić, nawet na pasach. Ludzie chodzą bezmyślnie, ale trudno 

zareagować przy takiej pogodzie i przy braku oświetlenia. Jeszcze ciemno, ktoś ubrany. I taki 

minimum tego, że ludzie nie myślą, nie mamy na to specjalnie wpływu, natomiast mamy wpływ 

na to, żeby te przejścia oświetlić. Tak jak pan starosta Teodor powiedział, Są dzisiaj inne 

rozwiązania, niekoniecznie trzeba ciągnąć ileś kilometrów p rzewody elektryczne, wystarczy 

panel, który doświetli te miejsca tak, aby przynajmniej było widać, że ktoś tam jest. I to lepsze. 

Teraz nie ukrywam, że te przepisy się zmieniły, jak teraz ubiegamy się o te przejścia, bo teraz 

w ostatnim czasie, po budowaliśmy 17 przejść i one są wszystkie doświetlone, ponieważ tego 

wymagają jakby przepisy. Poprzednie przejścia nie były budowane przez nas. One wtedy 

jeszcze były bez doświetlenia. No my oświetlać ich nie możemy. No tak jak państwo wiedzą, 
my nie odpowiadamy za lampy. Jedyne, jakie by można postawić, to by były te LED-owe. 

Tylko one przy przebudowie, to to jest dosyć proste, no bo wiadomo, że już ktoś grzebie 



w gruncie, no to te lampy przy okazji tam po prostu powstawi i od razu utwardzi ten teren, nie? 

Jakby to było... Ale możemy się oczywiście zorientować, nie? Dobra. Bardzo dziękuję. 
 

Radny A. Dworzyński – Ruszacie temat przejść dla pieszych, więc trzeba pamiętać 
o przepisach, które są. Przepisy są dosyć jednoznaczne. Jeżeli mamy przykładowo przejście dla 

pieszych rozdzielone wysepką i na tej wysepce nie ma pasów, to w momencie, jak pieszy jest 

na jednym, z przejść, jak tu mamy koło rolnika. Jest na jednym przejściu, to nie trzeba się 
zatrzymywać. Można jechać, dopiero jak będzie wchodził z wysepki na drugie przejście, czyli 

to wtedy dopiero trzeba się zatrzymać. I to jest też dosyć ważne. No ludzie idą mocno, ale takie 

są przepisy, więc w razie czego, gdyby ktoś miał kolizję na przejściu dla pieszych, to na to 

trzeba zwrócić uwagę, To jest ważne, natomiast gdy są pasy namalowane przez całą długość, 
łącznie z wysepką, wtedy pieszy ma pierwszeństwo w momencie jak wchodzi na drogę. 
Natomiast jak jest na pierwszym odcinku, przed wysepką jeszcze, to ja na drugim pasie mogę 
sobie tutaj na rondo już wjechać. 
 

Radny T. Grobelny - Panie Dworzyński, dodam panu jeszcze też niezrozumienie w tej chwili 

pierwszeństwa na przejściach i na ścieżkach rowerowych. Otóż okazuje się, że pieszy, który 

nie jest na pasach, on nie ma pierwszeństwa, mimo tego, że jest na chodniku. On nie ma 

pierwszeństwa. Dopiero jak jest na pasach, ma pierwszeństwo, to samo jest z rowerzystą. No 

ale wszyscy się zatrzymują, bo nie chcą potrącić, bo jest wtedy, niestety, ale szkoda o wiele 

większa dla tego pieszego lub rowerzysty, niż dla tego, co siedzi w samochodzie, bo któremu 

to raczej nic nie grozi, prawda? Dlatego tak tutaj uszczegóławiam też, ale dobrze, ja się 
zatrzymuję, choćby jest zielony ten pas, panie, w środku, tym przejściem, lub nie jest, ja się 
zatrzymuję, ja się zatrzymuję, bo jestem ostrożny. Dziękuję, pan radny Martuzalski też się 
zatrzymuje. 

 

Ad. pkt. 23.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Komunikaty. Komunikaty pocztą elektroniczną 
zostały wysłane plany pracy komisji. Proszę o ewentualne propozycje zmian. Sesja 27 grudnia 

proponuję o godzinie 13. Wspólne posiedzenie komisji odbędzie się w tym samym dniu, więc 

teraz. Moi drodzy, w tym momencie... Dobrze. Moi drodzy, pozwolicie, że sobie wstanę, bo 

bardzo ważne wydarzenie przed nami. Zapnę się, bo to szacunek do was musi być. Szanowny 

zarządzie powiatu jarocińskiego, szanowni państwo radni, szanowny panie skarbniku, panie 

sekretarzu, szanowni państwo. Zbliżają się szczególne dni w roku, w których przeżywać 
będziemy tajemnicę Bożego Narodzenia. to piękny czas pełen miłości i rodzinnego ciepła. Z tej 

okazji pragnę złożyć nam wszystkim, aby tegoroczne święta Bożego Narodzenia obfitowały 

we wzajemną życzliwość i zrozumienie, wewnętrzny spokój i radość. Mam nadzieję, że ten 

nadchodzący czas będzie dla wszystkich chwilą odpoczynku, od codziennych trosk, dających 

radość i odpoczynek oraz nadzieję na nadchodzący nowy rok. by były to niezapomniane chwile 

spędzone w ciepłej, rodzinnej atmosferze w otoczeniu bliskich nam osób. W miejącym roku 

podjęliśmy wiele trafnych decyzji w formie uchwał, które służą i będą służyły społeczeństwu 

powiatu jarocińskiego. W tym miejscu pozwolę sobie podziękować zarządowi powiatu 

jarocińskiego, skarbnikowi powiatu, sekretarzowi powiatu za dobrą i konstruktywną 
współpracę z Radą Powiatu. Dziękuję naczelnikom, pracownikom wydziałów, dyrektorom, 

kierownikom jednostek organizacyjnych za pracę na rzecz rozwoju powiatu, ale przede 

wszystkim serdecznie dziękuję Wam, szanowni radni, za zaangażowanie, mądrość i dużą 
kulturę w pracy Rady. Niech nadchodzący Nowy Rok 2024 obdarzy nas wszelką pomyślnością. 
Dziękuję.  
 



P. L. Czechak, Starosta - My też korzystając z okazji oczywiście chcieliśmy w imieniu całego 

zarządu złożyć państwu radnym, bo rzeczywiście najserdeczniejsze życzenia. To jest piękny 

czas spokoju życzliwości i żeby on trwał cały rok, to bylibyśmy szczęśliwi, bo naprawdę tyle, 

ile spotyka nas radości i tej życzliwości właśnie w grudniu, nawet przy okazji robienia czy tych 

paczek, czy różnych spotkań z mieszkańcami. Jesteśmy z tego niezwykle dumni. Dziękujemy 

Wam za tą naprawdę bardzo dobrą i merytoryczną współpracę. Współpracuje nam się z Radą 
naprawdę bardzo, bardzo dobrze i uważam, że dzięki Państwa również decyzjom i tutaj całego 

oczywiście naszego starostwa powiatowego udaje się zrealizować bardzo dużo dobrego dla 

mieszkańców i jesteśmy z tego zarówno my, jak i myślę, że mieszkańcy bardzo dumni i również 
wszystkim radnym chciałam bardzo serdecznie podziękować za ten rok i wszystkiego dobrego 

w dwa tysiące dwudziestym czwartym roku. Dziękuję. Bardzo dziękuję. Znaczy, przepraszam, 

koniec sesji. Właśnie, najważniejsze było.  

 

Ad. pkt. 24.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - - dziękuje bardzo. Zamykam obrady LXXV Sesji 

Rady Powiatu Jarocińskiego VI kadencji o godz. 15.35 
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Jan Szczerbań 
Protokołowała : Ewa Wielińska  

 

 

 

 


